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ЕГЭ по английскому языку задание №19-25 Грамматические навыки
Демонстрационный вариант ЕГЭ 2019 г. – задание №19-25 The name of
Alaska

Раздел 3. Грамматика и лексика

Прочитайте приведённые ниже тексты. Преобразуйте, если необходимо, слова, напечатанные
заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 19–25, так, чтобы они
грамматически соответствовали содержанию текстов. Заполните пропуски полученными
словами. Каждый пропуск соответствует отдельному заданию из группы 19–25.

The Thorn Birds

 
19. 

The Thorn Birds is a 1977 bestselling novel by the Australian
author Colin McCullough. The story gives __________________
information about life on Australian
sheep stations, but it also includes a dramatic love story.

WE

20.
The book __________________ the writer international fame
as soon as it was published. BRING

21.
In 1983 it was adapted into a TV miniseries __________________
Richard Chamberlain and Rachel Ward. STAR

GPS functions

22. Car GPS Tracking appears a lot in new vehicles, offering
drivers tracking and navigation. Yet, the __________________
inventions are even more modern and sophisticated, offering
extra opportunities to people.

LATE

23. Smart box technology is one example of how car GPS tracking
systems __________________ to lower car insurance.

USE

24. 
If the driver __________________ the rules, he gets a discount
or an insurance premium. NOT BREAK

25. Without doubt, this new technology __________________ popular
among drivers very soon.

BECOME

Ответ: 

19 — us

20 — brought

21 — starring

22 — latest

23 — areused

24 — doesn’tbreak; doesnotbreak

25 — willbecome
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ЕГЭ по английскому языку задание №19-25 Грамматические навыки
Демонстрационный вариант ЕГЭ 2017 г. – задание №19-25 The name of
Alaska

Раздел 3. Грамматика и лексика

Прочитайте приведённые ниже тексты. Преобразуйте, если необходимо, слова, напечатанные
заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 19–25, так, чтобы они
грамматически соответствовали содержанию текстов. Заполните пропуски полученными
словами. Каждый пропуск соответствует отдельному заданию из группы 19–25.

The name of Alaska

 
19. 

Do you know the origin of the place name Alaska? The name
Alaska comes from the Aleut word alaxsxaq,
__________________ “an object toward which the action of
the sea is directed” – that is, the mainland.

MEAN

20.
It is also known as Alyeska, the “great land”, an Aleut word
__________________ from the same root. FORM

21.

Its nicknames are the Land of the Midnight Sun and America’s
Last Frontier. Its first nicknames were “Seward’s folly” and
“Seward’s icebox” to laugh at the secretary of state who
negotiated the purchase of Alaska from Russia, which
__________________ foolish at the time. CONSIDER

A landmark for the new millennium

22. Have you seen the photos of the London Eye? The London Eye
is a giant observation wheel __________________ in the
Jubilee Gardens on the South Bank of the river Thames.

LOCATE

23. The structure __________________ by the architectural team
of David Marks and Julia Barfield, husband and wife.

DESIGN

24. 

They submitted their idea for a large observation wheel as part
of a competition to design a landmark for the new millennium.
None of the entrants __________________the competition. WIN

25. However, the couple pressed on and eventually got the backing
of British Airways, who sponsored __________________
project.

THEY

Ответ: 

19. MEANING

20. FORMED

21.WAS CONSIDERED

22.  LOCATED
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23.  WAS DESIGNED

24. WON

25. THEIR

 ▼▼▼(Объяснение ниже) ▼▼▼

Работа над лексикой:

mainland – континент, материк, большой остров

root – корень

nickname – прозвище

to negotiate [ni´ɡəuʃieit] – вести переговоры

purchase – покупка

folly [´fɔli] – глупый поступок, безрассудная идея

observation wheel [wi:l] – колесо обозрения

landmark – достопримечательность

eventually = at last = in the end

entrants – заявленный участник соревнования; абитуриент

backing – поддержка (AmEng: backing and filling – колебание, нерешительность)

Aleut [´æl(j)u:t] – алеут

19

The name Alaska comes from the Aleut word alaxsxaq, _________ «object toward which the action of the
sea is directed» — that is, the mainland.

MEAN

«Название Alaska произошло от слова alaxsxaq, означающего…»

В русском языке такая конструкция называется причастным оборотом, и переводится на
английский причастием настоящего времени, которое образуется прибавлением окончания -ing
к базовой форме глагола (mean — meaning).

19 — The name Alaska comes from the Aleut word alaxsxaq, meaning «object toward which the action of
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the sea is directed» — that is, the mainland.

 

20

It is also known as Alyeska, the «great land», an Aleut word __________ from  the same root.

FORM

«Название также известно как Alyeska,  слово, образованное от этого же корня.» Здесь
используем причастие прошедшего времени от правильного глагола form добавление окончания -
ed — formed.

20 — It is also known as Alyeska, the «great land», an Aleut word formed from  the same root.

 

21

Its first nicknames were «Seward’s folly» and «Seward’s icebox» to laugh at the secretary of state who
negotiated the purchase of Alaska from Russia, which ______________ foolish at the time.

CONSIDER

«Покупка Аляски у России считалась в то время глупостью.» Считалась — пассивный залог,
который в простом прошедшем времени состоит из глагола to be ( в соответствующей форме
единственного или множественного числа — was/were) и причастия прошедшего времени — was
considered.

21 — Its first nicknames were «Seward’s folly» and «Seward’s icebox» to laugh at the secretary of state
who negotiated the purchase of Alaska from Russia, which was considered foolish at the time.

 

22

The London Eye is a giant observation wheel _____________ in the Jubilee Gardens of the South Bank of
the river Thames.

LOCATE

Причастие прошедшего времени, глагол с окончанием -ed или третья форма неправильного
глагола,  часто используется для сокращения или объединения предложений в пассивном залоге
с одним и тем же подлежащим, например:

The London Eye is a giant observation wheel. It is located in the Jubilee Gardens of the South Bank of the
river Thames.
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Объединение этих двух предложений дает нам правильный ответ на вопрос номер 22.

22 — The London Eye is a giant observation wheel located in the Jubilee Gardens of the South Bank of
the river Thames.

 

23

The stucture ___________ by the architectural team of David Marks and Julia Barfield, husband and wife.

DESIGN

И снова, как и в предложении 21, здесь подлежащее the structure подвергалась воздействию со
стороны людей (David Marks and Julia Barfield), то есть конструкция не сама себя
спроектировала, а была создана конкретными людьми. Здесь нам более важен факт совершения
действия (сооружение было построено), а не его исполнители. Поэтому предложенный глагол
должен быть в ответе в пассивном залоге и в прошедшем времени.

Сказуемое в пассивном залоге в простом прошедшем времени состоит из глагола to be ( в
соответствующей форме единственного или множественного числа — was/were) и причастия
прошедшего времени — was designed.

23 — The stucture was designed by the architectural team of David Marks and Julia Barfield, husband
and wife.

 

24

None of the entrants __________ the competition.

WIN

В данном вопросе не достаточно просто заметить необходимость использования Past Simple,
здесь  также нужно вспомнить, что пропущенный глагол является неправильным (win — won —
won), и поставить на место пропуска его вторую форму.

24 — None of the entrants won the competition.

 

В задании 25 в колонке исходных слов стоит личное местоимение.

Важно! Если исходное слово это местоимение, то, вероятно, здесь проверяется знание его
объектной и притяжательной формы.

25
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However, the couple pressed on and eventually got the backing of British Airways, who sponsored
_________ project.

THEY

Мы знаем, что притяжательное прилагательное в английском языке используют для того,
чтобы указать на наличие собственности или владение каким-либо предметом, поэтому

25 — However, the couple pressed on and eventually got the backing of British Airways, who sponsored
their project.

Демонстрационный вариант ЕГЭ 2016 г. – задание №19-25

Раздел 3. Грамматика и лексика

Прочитайте приведённые ниже тексты. Преобразуйте, если необходимо, слова, напечатанные
заглавными буквами в конце строк, обозначенных номерами 19–25, так, чтобы они
грамматически соответствовали содержанию текстов. Заполните пропуски полученными
словами. Каждый пропуск соответствует отдельному заданию из группы 19–25.

The name of Alaska

19. Do you know the origin of the place name Alaska? The name
Alaska comes from the Aleut word alaxsxaq,
__________________ “an object toward which the action of
the sea is directed” – that is, the mainland.

MEAN

20.
It is also known as Alyeska, the “great land”, an Aleut word
__________________ from the same root. FORM

21.

Its nicknames are the Land of the Midnight Sun and America’s
Last Frontier. Its first nicknames were “Seward’s folly” and
“Seward’s icebox” to laugh at the secretary of state who
negotiated the purchase of Alaska from Russia, which
__________________ foolish at the time. CONSIDER

A landmark for the new millennium

22. Have you seen the photos of the London Eye? The London Eye
is a giant observation wheel __________________ in the
Jubilee Gardens on the South Bank of the river Thames.

LOCATE

23. The structure __________________ by the architectural team
of David Marks and Julia Barfield, husband and wife.

DESIGN

24. 

They submitted their idea for a large observation wheel as part
of a competition to design a landmark for the new millennium.
None of the entrants __________________the competition. WIN

25. However, the couple pressed on and eventually got the backing
of British Airways, who sponsored __________________
project.

THEY

Ответ: 
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19. MEANING

20. FORMED

21.WAS CONSIDERED

22.  LOCATED

23.  WAS DESIGNED

24. WON

25. THEIR

 ▼▼▼(Объяснение ниже) ▼▼▼

Работа над лексикой:

mainland – континент, материк, большой остров

root – корень

nickname – прозвище

to negotiate [ni´ɡəuʃieit] – вести переговоры

purchase – покупка

folly [´fɔli] – глупый поступок, безрассудная идея

observation wheel [wi:l] – колесо обозрения

landmark – достопримечательность

eventually = at last = in the end

entrants – заявленный участник соревнования; абитуриент

backing – поддержка (AmEng: backing and filling – колебание, нерешительность)

Aleut [´æl(j)u:t] – алеут

19

The name Alaska comes from the Aleut word alaxsxaq, _________ «object toward which the action of the
sea is directed» — that is, the mainland.

http://onlyege.ru


19-25. Грамматические навыки

onlyege.ru | 8

MEAN

«Название Alaska произошло от слова alaxsxaq, означающего…»

В русском языке такая конструкция называется причастным оборотом, и переводится на
английский причастием настоящего времени, которое образуется прибавлением окончания -ing
к базовой форме глагола (mean — meaning).

19 — The name Alaska comes from the Aleut word alaxsxaq, meaning «object toward which the action of
the sea is directed» — that is, the mainland.

20

It is also known as Alyeska, the «great land», an Aleut word __________ from  the same root.

FORM

«Название также известно как Alyeska,  слово, образованное от этого же корня.» Здесь
используем причастие прошедшего времени от правильного глагола form добавление окончания -
ed — formed.

20 — It is also known as Alyeska, the «great land», an Aleut word formed from  the same root.

21

Its first nicknames were «Seward’s folly» and «Seward’s icebox» to laugh at the secretary of state who
negotiated the purchase of Alaska from Russia, which ______________ foolish at the time.

CONSIDER

«Покупка Аляски у России считалась в то время глупостью.» Считалась — пассивный залог,
который в простом прошедшем времени состоит из глагола to be ( в соответствующей форме
единственного или множественного числа — was/were) и причастия прошедшего времени — was
considered.

21 — Its first nicknames were «Seward’s folly» and «Seward’s icebox» to laugh at the secretary of state
who negotiated the purchase of Alaska from Russia, which was considered foolish at the time.

22

The London Eye is a giant observation wheel _____________ in the Jubilee Gardens of the South Bank of
the river Thames.

LOCATE

Причастие прошедшего времени, глагол с окончанием -ed или третья форма неправильного
глагола,  часто используется для сокращения или объединения предложений в пассивном залоге
с одним и тем же подлежащим, например:
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The London Eye is a giant observation wheel. It is located in the Jubilee Gardens of the South Bank of the
river Thames.

Объединение этих двух предложений дает нам правильный ответ на вопрос номер 22.

22 — The London Eye is a giant observation wheel located in the Jubilee Gardens of the South Bank of
the river Thames.

23

The stucture ___________ by the architectural team of David Marks and Julia Barfield, husband and wife.

DESIGN

И снова, как и в предложении 21, здесь подлежащее the structure подвергалась воздействию со
стороны людей (David Marks and Julia Barfield), то есть конструкция не сама себя
спроектировала, а была создана конкретными людьми. Здесь нам более важен факт совершения
действия (сооружение было построено), а не его исполнители. Поэтому предложенный глагол
должен быть в ответе в пассивном залоге и в прошедшем времени.

Сказуемое в пассивном залоге в простом прошедшем времени состоит из глагола to be ( в
соответствующей форме единственного или множественного числа — was/were) и причастия
прошедшего времени — was designed.

23 — The stucture was designed by the architectural team of David Marks and Julia Barfield, husband
and wife.

24

None of the entrants __________ the competition.

WIN

В данном вопросе не достаточно просто заметить необходимость использования Past Simple,
здесь  также нужно вспомнить, что пропущенный глагол является неправильным (win — won —
won), и поставить на место пропуска его вторую форму.

24 — None of the entrants won the competition.

В задании 25 в колонке исходных слов стоит личное местоимение.

Важно! Если исходное слово это местоимение, то, вероятно, здесь проверяется знание его
объектной и притяжательной формы.

25

However, the couple pressed on and eventually got the backing of British Airways, who sponsored
_________ project.
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THEY

Мы знаем, что притяжательное прилагательное в английском языке используют для того,
чтобы указать на наличие собственности или владение каким-либо предметом, поэтому

25 — However, the couple pressed on and eventually got the backing of British Airways, who sponsored
their project.
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